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Abstract (en)
[origin: US2002084139A1] A belaying descending device for climbing or mountaineering, comprising a metal body having: at least one slit for the
rope to pass, a first opening in the form of a securing bow for attaching a first snap-hook designed to pass through at least one loop of the rope, a
second suspension opening for passing a second snap-hook in the case of belaying of the second climber, and stop means transversely offset with
respect to said openings for blocking the rope. Applications: belaying the leading or second climber, controlled descending along a single or double
rope.

Abstract (fr)
Un dispositif assureur descendeur pour l'escalade ou l'alpinisme, , caractérisé en ce qu'il comporte un corps 12 métallique ayant : au moins une
fente 18, 20 pour le passage de la corde, une première ouverture 40 en forme d'anse de retenue pour l'accrochage d'un premier mousqueton
destiné à traverser au moins une boucle de la corde, une deuxième ouverture 42 de suspension pour le passage d'un deuxième mousqueton dans
le cas de l'assurage du deuxième de cordée, et des moyens de butée 36, 38 décalés transversalement par rapport audites ouvertures 40, 42 pour
le blocage de la corde. Applications: assurage du premier ou du deuxième de cordée, descente contrôlée le long d'une corde simple ou double
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